

of cod, herring and redfish products of special interest to the Canadian fishing industry. It is expected that this will significantly improve the Canadian industry's competitive position in the European market in relation to its major competitors.

As part of the agreement, Canada undertakes to provide vessels of the EEC with guaranteed allocations from stocks which are largely surplus to Canadian requirements.

"This agreement recognizes the special importance of fisheries relations between Canada and the EEC", Mr. LeBlanc said, "and it reflects the importance for a healthy Canadian fishing industry of developing and strengthening our traditional friendship and co-operation with the Europeans."

Dr. MacGuigan noted that in the anticipated growth in the Canadian fishing industry, improved access to the European markets is essential. "I welcome this co-operative approach to fisheries relations with the Community," Dr. MacGuigan said.

produits dérivés de la morue, du hareng et de la sébaste qui présentent un intérêt particulier pour l'industrie canadienne de la pêche. On s'attend de ce fait à une amélioration sensible de la position de l'industrie canadienne sur le marché européen par rapport à celle de ses principaux concurrents.

Aux termes de l'Accord, le Canada s'engage à fournir aux bateaux de la CEE des contingents garantis des stocks qui dépassent largement les besoins canadiens.

"Cet Accord reconnaît l'importance toute particulière des relations de pêche entre le Canada et la CEE" a déclaré M. LeBlanc. "Il reflète l'importance que revêt pour une saine industrie canadienne de la pêche le développement et le renforcement de nos liens traditionnels d'amitié et de coopération avec les Européens".

Monsieur MacGuigan a noté que les perspectives de croissance de l'industrie canadienne de la pêche sont notamment conditionnées par un meilleur accès aux marchés européens. "Je me réjouis, a-t-il déclaré, de cette approche coopérative des relations de pêche avec la Communauté".